

參考文獻

- Bilba K. and A. Ouensanga “Fourier transform infrared spectroscopic study of thermal degradation of sugar cane bagasse” Journal of Analytical and Applied Pyrolysis. **1996**, 38, 61–73.
- Chiang, B. C.; M. Y. Wey and S. M. Huang. “Heat treatment of incinerator retired sorbents containing heavy metals ” The Science of the Total Environment. **2001**, 273, 83–92.
- Daifullah A. A. M.; B. S. Girgis and H. M. H. Gad. “Utilization of agro-residues (rice husk) in small waste water treatment plans” Materials Letters. **2003**, 57, 1723–1731.
- Davis W. M.; C. L. Erickson; C. T. Johnston; J. J. Delfino and J. E. Porter. “Quantitative fourier transform infrared spectroscopic investigation of humic substance functional group composition” Pergamon. **1999**, 12,2913–2928.
- Demirbaş E.; M. Kobyā; S. Öncel; s. Şencan. “Removal of nickel(II) from aqueous solution by adsorption onto hazelnut activated carbon: equilibrium studies” Bioresource Technology. **2002**, 84, 291–293.
- Erdoğan S.; Y. Önal; C. Akmil-Basar; S. Bilmez-Erdemoglu; C.Sarici-Özdemir; E. Köseoğlu and G. İcduygu. “Optimization of nickel adsorption from aqueous solution by using activated carbon prepared from waste apricot by chemical activation” Applied Surface Science. **2005** (in press).
- Freitas J. C. C.; T. J. Bonagamba and F. G. Emmerich. “Investigation of biomass- and polymer-based carbon materials using ^{13}C high-resolution solid-state NMR” Carbon. **2001**, 39, 535–545.
- Gupta V. K.; C. K. Jain; I. Ali; M. Sharma and V. K. Saini. “Removal of cadmium and nickel from wastewater using bagasse fly ash—a sugar industry waste”

- Water Research. **2003**, 37, 4038–4044.
- Hamdan H.; M. N. M. Muhib; S. Endud; E. Listiorini and Z. Ramli “²⁹Si MAS NMR, XRD and FESEM studies of rice husk silica for the synthesis of zeolites” Journal of Non-Crystalline Solids. **1997**, 211, 126–131.
- Hasan S.; M. A. Hashim and B. S. Gupta. “Adsorption of Ni(SO₄) on Malaysian rubber-wood ash” Bioresource Technology. **2000**, 75, 153–158.
- Hasar H. “Adsorption of nickel(II) from aqueous solution onto activation carbon prepared from almond husk” Journal of Hazardous Materials. **2003**, B97, 49–57.
- Huang, H. C.; Y. L. Wei; Y. W. Yang and J. F. Lee. “Effect of thermal curing on Ni speciation: information from XAS spectra ” Journal of Electron Spectroscopy and Related Phenomena. 2005, 144–147, 825–828.
- Kennedy, L. J.; J. J. Vijaya and G. Sekarana. “Electrical conductivity study of porous carbon composite derived from rice husk” Materials Chemistry and Physics. **2005**, 91, 471–476.
- Khalid N.; S. Ahmad; A. Toheed and J. Ahmed “Potential of rice husk for antimony removal” Applied Radiation and Isotopes. **2000**, 52, 31–38.
- Krishnarao, R. V.; J. Subrahmanyam; T. Jagadish Kumar. “Studies on the formation of black particles in rice husk silica ash” Journal of European Ceramic Society. **2001**, 21, 99–104.
- Lin, K. S.; H. P. Wang; C.-J. Lin and C.-I Juch. “A process development for gasification of rice husk” Fuel Processing Technology. **1998**, 55, 185–192.
- Malik P. K. “Use of activation carbons prepared from sawdust and rice-husk for adsorption of acid dyes: a case study of acid yellow 36” Dyes and Pigments. **2003**, 56, 239–249.
- Murthy K. V.; P. M. Patterson; G. Jacobs; B. H. Davis and M. A. Keane. “An exploration of activity loss during hydrodechlorination and hydrodebromination

- over Ni/SiO₂” Journal of Catalysis. **2004**, 223, 74–85.
- Nakbanpote W.; P. Thiravetyan and C. Kalambatheti. “Comparison of gold adsorption by Chlorella unlgaris, rice husk and activated carbon” Minerals Engineering. **2002**, 15, 549–552.
- Nakbanpote W.; P. Thiravetyan and C. Kalambaheti. “Preconcentration of gold by rice husk ash” Pergamom. **2000**, 13, 391–400.
- Naughton, M. G. and R. O. James. “Adsorption of aqueous mercury (II) complexes at the oxide/water interface” Journal of Colloid and Interface Science. **1974**, 47, 431–440.
- Patel, M.; A. Karera and P. Prasanna. “Effect of thermal and chemical treatment on carbon and silica contents in rice husk” J. Master. Sci. **1987**, 20, 4387.
- Perry, R. H. and C. H. Chilton. “Chemical Engineers’ Handbook” Fifth edition, McGRAW-HILL BOOK COMPANY.
- Rao, M.; A. V. Parwate and A. G. Bhole. “Removal of Cr⁶⁺ and Ni²⁺ from aqueous solution using bagasse and fly ash” Waste Management. **2002**, 22, 821–830.
- Shukla S. S.; L. J. Yu; K. L. Dorris and A. Shukla. “Removal of nickel from aqueous solutions by sawdust” Journal of Hazardous Materials. **2005**, B121, 243–246.
- Teixeira Tarley C. R. and M. A. Zezzi Arruda. “Biosorption of heavy metals using rice milling by-products. Characterisation and application for removal of metals from aqueous effluents” Chemosphere. **2004**, 54, 987–995.
- United States Environmental Protection Agency (USEPA). “Locating and estimating air emissions from sources of nickel” EPA-450/4-84-007f, March, **1984**.
- Wei Y. L.; Y.C. Lee and H. F. Hsieh. “XANES study of Cr sorbed by a kitchen waste compost from water” Chemosphere. **2005** (in press).
- Wei, Y. L.; Y. W. Yang and N. Cheng. “Study of thermally immobilized Cu in analogue minerals of contaminated soils” Environ. Sci. Technol. **2001**, 35,

416—421。

Windholz, M. "The Merck Index" Thirteenth edition, MERCK&CO., INC. 1976.

王大倫， “實用電鍍學” ，徐氏基金會，**1984**。

尤光先， “電鍍工程學” ，徐氏基金會，**1983**。

行政院農業委員會農糧署，<http://www.afa.gov.tw/>

李志甫， “X 光吸收光譜術在觸媒特性分析上的應用” ，化學，**1995**，53，280—293。

李勝隆， “環保標章商品—堆肥之規格標準誕生” ，環保標章簡訊，行政院環境保護署環保標章資訊站，<http://greenmark.epa.gov.tw/>

李俊福， “環境基質對污染物的吸附” ，化工(吸附專刊)，**1997**，44，47-55。

林錦松，范揚義、陳立綺， “鎘污染物在稻殼及稻田土壤傳輸及宿命之研究” ，台灣環境資源永續發展研討會論文集，**2003**，272—286。

林彥良， “土壤吸附重金屬污染物能力之研究” ，中興大學土木工程系研究所碩士論文，**1990**。

胡伯瑜， “土壤中水分境況與溫度效應對於重金屬吸附與脫附行為之探討” ，中興大學環境工程系研究所碩士論文，**1999**。

胡銘展， “以稻殼及稻殼灰吸附水中重金屬(銅、鉻)之研究” ，東海大學環境科學與工程系研究所碩士論文，**2002**。

郭茂穗， “以不同方法製備稻殼灰分—氧化鋁擔載鎳觸媒之研究” ，中央大學化學工程研究所博士論文，**2003**。

張寶元，以兩種活性碳吸附水中重金屬(銅、鉻)之研究” ，東海大學環境科學與工程系研究所碩士論文，**2003**。

陳松甫， “碳化農業廢棄物改良水田重金屬污染之可行性研究” ，中興大學土壤環境科學系研究所碩士論文，**2003**。

梁維舜，稻殼吸附銅鉻熱處理之研究” ，東海大學環境科學與工程系研究所碩士論文，**2003**。

楊聰仁，“電鍍鎳與無電鍍鎳實驗”，材料基礎實驗（一），

<http://www.mse.fcu.edu.tw/laboratory/materials%20experiment/15.doc>。

經濟部工業局，“金屬表面處理業整合性污染防治技術手冊—電鍍業”，**2002**，

4月。

經濟部工業局，“金屬製品業—環境管理系統建制指引”，**1999**，6月。

經濟部中央標準局，“石灰石化學分析法—二氧化矽定量法(CNS 11393)”，**1985**

年 10 月 16 日。

蔡明策，“稻殼灰分和稻殼灰分—氧化鋁擔載鎳觸媒特性與反應性之研究”，中

央大學化學工程研究所博士論文，**2001**。

蘇亮誌，“鐵氧化物吸附與鐵氧磁體法處理重金屬溶液之研究”，成功大學化學

工程系研究所碩士論文，**2004**。

<http://web.eri.com.tw/toxicweb/ToxicUC4/database/7440020.doc>，鎳的毒理資料，

EPA，ROC。

表面處理課程，虎尾技術學院，表面處理實驗室，<http://140.114.18.41/>

<http://140.114.18.41/89%E7%B6%B2%E9%A0%81%E7%AB%B6%E8%B3%BD/%E4%B9%99%>

<http://140.114.18.41/89%E7%B5%84/%E4%BD%B3%E4%BD%9C4/book5.htm>。

大紀元新聞，“台灣第一家稻殼發電廠”，**2004** 年 6 月 22 日，

<http://www.epochtimes.com/gb/4/6/23/n576557.htm>。